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INTERPELÁCIE 

Na VI. zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Michalovciach, ktoré sa uskutočnilo 31.8.2023 

interpelácie predložili: 

Doc. RNDr. Mgr. Daniela Barkasi,PhD. 

1.      Oslovili ma obyvatelia Ul. okružnej s požiadavkou osadenia väčšieho počtu 

odpadkových košov na tejto ulici najmä pri obytnom dome Okružná č. 92/A, B teda pri 

mestských nájomných bytov. Je možné to zrealizovať? 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Na Okružnej ulici je momentálne  nainštalovaných 8 smetných košov  a v blízkosti chodníka je 

7 kontajnerových stojísk. V okolí obytného domu Okružná č. 92/A, B  sa nenachádza žiadny 

odpadkový kôš, preto tam osadíme nový kôš v termíne do konca 10/2023. Osadenie ďalších 

košov na Okružnej ulici podľa nášho názoru nie je potrebné. 

2.      Na ulici J. Hollého sa nachádzajú viaceré prevádzky a obchody. Dodávatelia tovaru 

sa k jednotlivým prevádzkam môžu dostať len z tejto ulice, čo spôsobuje, že 

nákladnými autami ničia zeleň nachádzajúcu sa medzi chodníkom a cestou. 

Interpelujem na kompetentných o nájdení vhodného riešenia zohľadňujúc zachovanie 

zelene na tomto úseku.  

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OV,ŽPaMR 

Na ulici J. Hollého sa nachádzajú viaceré prevádzky a obchody, ktoré nemajú inú možnosť 

zásobovania ako priame vyloženie a naloženie tovaru zo zaparkovaného vozidla. Vlastníci 

a správcovia budú upozornení na minimalizovanie  poškodzovania zelene nachádzajúcej sa 

medzi chodníkom a cestou.  

  

Mgr. Jaroslav Čúrny 

Pri OBI a Shopping centre na Sobraneckej ceste v Michalovciach sú zle nastavené semafory 

pre chodcov. Je priam nemožné prejsť na druhú stranu na zelenú. Prosím v mene chodcov – 

návštevníkov týchto OC o zjednanie nápravy. 

 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OV,ŽPaMR 

Odbor výstavby, ŽP a MR v spolupráci s TaZS vykonal kontrolu cestnej svetelnej signalizácie  na 

mieste.  

Po stlačení dopytového tlačidla zapnutia zeleného signálu pre chodcov je možné prejsť cez 

vyžiadaný priechod pre chodcov  bez akejkoľvek kolízie s vozidlami. Pri dodržiavaní všeobecne 

známych pravidiel pre chodcov nebol zaznamenaný žiadny kolízny bod počas vykonanej 

kontroly.  
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Bc. Patrik Bašista 

Vážený pán primátor, obyvatelia Sídl. Východ sa neustále a opakovane dopytujú po 

zabezpečení kontajnerových stojísk oplotením a zastrešením „tzv.“ klietkami tak, ako je to už 

urobené na niektorých stojiskách. Častokrát z otvorených nádob vyberá smetie vtáctvo, ale 

v prvom rade sú to obyvatelia Ul. mlynskej, ktoré tieto smetné nádoby neustále rabujú čoho 

následkom vzniká neporiadok v okolí nádob. 

Ďalším problémom je vyvážanie odpadu firemnými autami, ktoré tam sypú stavebný odpad, 

ale aj obyvatelia z okolitých dedín. Tieto prípady sú zdokumentované a nahlásené mestskej 

polícii. Verím, že sa tento asi najviac rezonujúci problém na tomto sídlisku v čo najkratšom 

čase vyrieši a toto sídlisko urobíme čistejším. Ohradenie stojísk je viac ako potrebné! 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

     Mestské zastupiteľstvo v Michalovciach na svojom zasadnutí 26.04.2021 schválilo ďalšie 
osadzovanie kontajnerových prístreškov. V roku 2021 bolo zadané  spracovanie projektovej 
dokumentácie  prístreškov v lokalite vymedzenej ulicami: Hollého-Užhorodská-Moskovská. 

     Osadzovanie kontajnerových prístreškov je viazané na finančné možnosti. V rozpočte Mesta 
Michalovce boli v roku 2022 finančné zdroje na osadenie jedného prístrešku. Pre rok 2023 
zatiaľ Mestské zastupiteľstvo neodsúhlasilo žiadne. V prípade, že budú  finančné zdroje 
doplnené, podľa ich výšky bude možné v osadzovaní prístreškov pokračovať aj v ďalšom 
období.      

PaedDr. Radmila Hajduková 

1. Obyvatelia sídliska Stráňany pociťujú neustále minimálny záujem zo strany mesta 

o riešenie problému s neprispôsobivými občanmi. Tí okrem žobrania, šírenia hluku vo 

večerných a nočných hodinách, spôsobujú neporiadok pri nádobách na komunálny 

odpad. Napriek tomu, že je plánovaná revitalizácia sídliska, bolo by možné zaoberať sa 

vybudovaním uzamykateľných stojísk nezávisle na tejto plánovanej revitalizácii? 

Zamedzili by sme tak neporiadku, šíreniu zápachu i poškodzovaniu nádob. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Peter Hajduk, prednosta MsÚ 

Mesto Michalovce sa intenzívne zaoberá možnosťou vybudovania uzamykateľných stojísk 

v celom meste, nie len na sídlisku Stráňany. Bohužiaľ, finančná situácia nám nedovoľuje zriadiť 

stojiska ešte v tomto roku. Mesto sa snaží hľadať aj iné možnosti realizácie týchto stojísk (napr. 

formou externých zdrojov). Taktiež sa zaoberáme otázkou neprispôsobivých občanov 

bývajúcich na Ulici Gerbovej na úrovni KSK (stavby, v ktorých neprispôsobiví občania bývajú, 

sú na pozemkoch patriacich KSK).  

2. Obyvatelia sídliska IBV Stráňany, ale aj iných sídlisk sú nespokojní s čistením ulíc TaZS, 

ktoré je povrchné a nedostatočné najmä z dôvodu nevhodne zaparkovaných áut 

pozdĺž ciest. Navrhujú zaviesť pravidelné čistenie podľa vopred určeného 

harmonogramu. V čase určenom harmonogramom (napr. 2x v mesiaci) by bolo 
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parkovanie pozdĺž cesty vo vymedzenom čase zakázané osadením informačného 

značenia. Vhodným príkladom je Tomášikova ulica. Obyvatelia súkromných domov 

disponujú dvorom a vo väčšina prípadov i garážou, preto nemôže byť problém 

v určenom čase ponechať vozidlo vo dvore. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

    Súhlasíme s Vaším stanoviskom a na odstránení nedostatkov a zavedenia nového systému 

pravidelného čistenia pracujeme už dlhšiu dobu. 

      Problémom však je veľmi zastarala a z veľkej časti aj nefunkčná technika na túto činnosť 

potrebná. Sme však presvedčení, nakoľko vedenie mesta, dopravná komisia, ako aj ostatné 

organizačné zložky mesta na tomto intenzívne pracujú, že v priebehu budúceho roka dôjde 

k zásadnej zmene a budeme môcť konštatovať, že daný problém bol vyriešený.  

3. Obyvatelia sídliska IBV Stráňany sa čoraz častejšie potykajú s problémom chovu 

domácich zvierat a najmä hydiny, čo je často obmedzujúce (zápach, hluk). Pri riešení 

problému môžu občania postupovať podľa občianskeho zákonníka, ale bolo by možno 

prospešné, aby mestské zastupiteľstvo prijalo k tejto problematike VZN o chove 

domácich zvierat a hydiny. 

 

Na interpeláciu odpovedal Mgr. Miroslav Bočinec, ved. právneho odboru 

Mesto Michalovce v súčasnej dobe má platne a účinné Všeobecné záväzne nariadenie č. 

107/2008 ktorým sa vyhlasuje záväzná časť Územného plánu mesta Michalovce, v ktorom 

konkrétne v § 4 bod 2.3, písm. E. Funkčné územie rodinných domov (R4) „Výnimočne prípustné 

sú: 1. Rodinné domy s drobnochovom hospodárskych zvierat pre vlastnú potrebu. Nie je možné 

chovať hospodárske zvieratá (mimo drobných pre vlastnú potrebu), ani nebezpečné a exotické 

zvieratá. Chov spoločenských zvierat je prípustný len v množstve, ktoré hlukom zápachom a 

iným znečistením neznemožňuje využívanie susedných pozemkov v zmysle ÚPN-M. 

Na základe odcitovaného, môžeme konštatovať, že požadovaný normatív má mesto 

Michalovce v súčasnej dobe prijatý.  

Ing. Martin Horňák 

Obyvatelia Topolianskej ulice a miestny farár ma požiadali o riešenie problému na miestnom 

cintoríne v Topoľanoch. Ide  o problém starých tují, ktoré sú vysoké, roky neudržiavané 

a hlavne v jeseni znečisťujú okolité hroby. Navyše pri pohrebných obradoch nie je možné popri 

nich prejsť so zástavami v procesii. Navrhujem ich nahradenie novými drevinami a zároveň 

osadením 4 ks lavičiek, čo by prispelo k celkovému skrášleniu a skultúrneniu prostredia 

cintorína. 

Príloha: fotografie  

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OV,ŽPaMR 

Pri uplatnení drevín v krajinársko-architektonickej tvorbe súčasných cintorínov treba 

vychádzať z ich funkcií pri komponovaní pietnych priestorov. V areáloch cintorínov a urnových 
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hájov, ktoré sú v súčasnosti v európskych podmienkach najčastejšími pohrebnými miestami, 

majú dreviny niekoľko funkcií. 

Jednou z nich je aj funkcia estetická – dreviny sú popri kvetinách významným nástrojom 

estetického stvárnenia nielen priestoru cintorína, ale najmä hrobu v detailom kompozičnom 

riešení. Z estetizujúcich znakov drevín sa uplatňuje najmä farba, tvar, veľkosť a čistota 

priestorového usporiadania. Esteticky upravený hrob vyjadruje úctu k pochovanému a tento 

fenomén je rovnako významný, ako fenomén piety a symboliky drevín.  

Na cintoríne v Topoľanoch sa nachádza 20 tují západných, z ktorých väčšiu časť tvorí 

stromoradie  pozdĺž hlavného chodníka. Tuje sú zdravé, bez viditeľného poškodenia kmeňov 

drevokaznými hubami.  Problémom je umiestňovanie hrobov do ich tesnej blízkosti, čo v jeseni 

spôsobuje znečisťovanie hrobov.  V súčasnom období je cintorín čistý bez opadaných listov 

a plodov.  

Predčasné opadávanie listov v priebehu vegetácie a na jeseň, ale aj  dozrievanie plodov 

spôsobuje majiteľom hrobových miest dočasné  nepríjemné znečistenie, preto často žiadajú o 

výrub stromov. Tento problém možno vyriešiť inak, nie je dôvodom na asanáciu drevín.  

Orezom tují  sa odstráni problematický prechod so zástavami počas pohrebného 

obradu. Technické služby zabezpečia do konca októbra orez tují, ktorých konáre zasahujú do 

Domu  smútku,  ako  aj   odstránenie  náletovej  inváznej  dreviny  pajaseňa  a  náletu  orecha  

v blízkosti hrobového miesta. Zároveň osadia do konca mesiaca október v blízkosti Domu 

smútku  dve nové lavičky. Mestský úrad odbor V,ŽPaMR  zabezpečí povolenie na výrub jednej 

tuje, ktorá poškodzuje hrobové miesto a jednej lipy v blízkosti oplotenia cintorína, ktorá   je 

preschnutá v korune a napadnutá hubami. Neodporúčame umiesťovať hrobové miesta do 

blízkosti hlavného chodníka, tým sa predíde k znečisťovaniu hrobových miest.        

Napriek prezentovaným problémom, dreviny ako významný vegetačný prvok tvoria 

kompozičnú dominantu pietneho miesta v koexistencii s monumentmi  pohrebnej architektúry. 

   

JUDr. Zuzana Dobranská Harmanová 

1. Obyvatelia žijúci na Ulici Murgaša ma oslovili s požiadavkou, že pozdĺž ulíc Murgaša 

a Špitálska chýbajú lavičky s operadlom, ktoré by uvítala najmä staršia generácia. 

Rovnako tak by ocenili aj osadenie lavičiek a odpadkových košov v parku medzi 

bytovými domami na ul. Murgaša a „Rozkvetom“, keďže je ich nedostatok ( 2 lavičky, 

ktoré sú väčšinou obsadené obyvateľmi, ktorí nežijú v danej lokalite). 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

     V okolí Murgašovej a Špitálskej ulice je cca 38 lavičiek. Taktiež v samotnom  parku medzi 

bytovými domami na Ul. Murgaša a „Rozkvetom“ je osadených 9 lavičiek. Jediná lokalita, kde 

by bolo vhodné osadiť novú lavičku je oproti  bytovému domu Murgaša č. 2. Uvedenú lavičku 

osadíme do konca 10/2023. V uvedenej lokalite je dostatočné množstvo košov (7 ks) 

a kontajnerových stojísk (13 ks), preto nepovažujeme za potrebné inštalovať ďalšie koše.  
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2. Na križovatke ulíc Fraňa Kráľa a J. Jessenia oproti garážom Hasičskej stanice je z dôvodu 

postavenia nového oplotenia, ktorý je vymurovaný z nepriehľadných tvárnic výjazd na 

ulicu Fraňa Kráľa veľmi neprehľadný.    

Z uvedeného dôvodu ma obyvatelia ulíc Ivana Krásku, Jána Jesenia, Jána Kostru 

a Záhradnej ulice, ktorí denne využívajú tento výjazd požiadali, či by bolo možné na jej 

spriehľadnenie osadiť parabolické zrkadlo, ktoré by viedlo k zvýšeniu bezpečnosti 

nielen samotnej premávky, ale aj chodcov, obzvlášť deti, idúcich po ulici smerom od 

centra mesta k cintorínu. 

 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OV,ŽPaMR 

Osadenie zrkadla ako dopravného zariadenia je možné po obdŕžaní súhlasného stanoviska 

Okresného riaditeľstva PZ a správcu komunikácie. 

Máme však zato, že umiestnenie dopravného zrkadla nie je v tejto križovatke vhodné, a to 

z dôvodu výjazdu vozidiel hasičského zboru zo zbrojnice, čím sa jeho umiestnenie do 

najbližšieho zeleného pásu stáva nefunkčným vzhľadom na značnú  vzdialenosť. (zelený pás 

bližšie k HaZZ) 

Dopravné zrkadlo pre lepšiu viditeľnosť chodcov na chodníku, by bolo možné osadiť 

v nároží križovatky Ulice Fr. Kráľa a Ulice J. Jesenia (zelený pás na opačnej strane bližšie k RD), 

avšak až po jeho odsúhlasení Okresným riaditeľstvom PZ a správcom mestských ciest. Dôležité 

je aj navýšenie finančných prostriedkov TaZS na dopravné zariadenia. 

 

Doc. Ing. Michal Stričík,PhD. 

Dovolím si predložiť požiadavku, ktorú som dostal od viacerých občanov volebného obvodu 
číslo V. Stráňany, ale aj iných časti mesta. Ide o potrebu riešenia vodozádržných opatrení v 
rámci tohto obvodu tak aby zrážková voda pri každom daždi a v zimnom období neostávala na 
ceste pri autobusovej zastávke pri vežiaku V3, na chodníku k autobusovej zastávke, Školskej 
ulica a iných častiach sídliska, či mesta.  
K potrebe riešenia tohto problému prikladám aj čiastočnú fotodokumentáciu. 
 

Na interpeláciu odpovedala Ing. Anna Mrázová, ved. OV,ŽPaMR 

Na uvedených komunikáciách (chodníkoch a ceste) je problém spádovania, a s tým sú spojené 

aj zlé odtokové pomery daného územia. Následkom toho sa vytvárajú kaluže vody na 

komunikáciách ale aj na  zeleni. Riešenie vodozádržnými opatreniami je potrebné najprv 

posúdiť a potom navrhnúť odborne spôsobilou osobou t.j. projektantom.  

 

Ing. Filip  Kaľavský 

1. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia 5.obvodu, s požiadavkou vyčistenia 

odvodňovacieho kanálu, ktorý vedie poza domy popri Vinianskej ceste súbežne 

s ulicou Vila Real. Na júnovom zastupiteľstve som podával interpeláciu s touto 

požiadavkou. TaZS mi odpísali, že ho vyčistia do konca mesiaca august. Po mojej 

kontrole a kontrole obyvateľov musíme konštatovať, že daný odvodňovací kanál 
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treba ešte dočistiť od náletových drevín, rákosia ale aj odpadu, ktorý sa v ňom 

nachádza. Ďakujem. 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Odvodňovací kanál na  Vinianskej ceste bol opätovne prečistený v 37 týždni. 

2. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia sídliska Stráňany, a SNP, s požiadavkou 

opravy výtlkov hlavne na parkoviskách pod ich bytovými domami. Konkrétne pod 

vežiakmi V1 až V3, taktiež na ulici Nad Laborcom pod nízkymi bytovkami a na ulici 

Konečnej. Podobne to vyzerá aj na sídlisku SNP, konkrétne Severná, Zvončeková a 

pod. Nie je tých výtlkov veľa, ale sú a žiadajú si zaplátanie. Ďakujem. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Do 20. 9. 2023 boli zrealizované opravy výtlkov na väčšine uvedených lokalít. Je potrebné 

dokončiť   prístupovú komunikáciu k SOU internátnemu na Ul. školskej.   Uvedenú opravu 

vzhľadom na veľmi zlý stav vozovky zrealizujeme postupne  v termíne do 15. 11. 2023. 

 

3. Vážený pán primátor, oslovili ma vodiči zo sídliska Stráňany. Na sídlisku Stráňany je 

dlhodobo problém s parkovaním. Pod bytovými domami na ulici Nad Laborcom sa 

nachádzajú parkoviská, ktoré nie sú vyznačené vodorovným dopravným značením. 

Tým, že nie sú čiary, vznikajú medzi autami medzery a parkovacia plocha nie je 

využitá na maximum. Pomohlo by domaľovať čiary na parkoviskách pod bytovými 

domami na ulici Nad Laborcom, pod vežiakmi ale aj pod nízkymi bytovkami za 

pizzeriou Hit. Ďakujem. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

  TaZS zrealizovali  obnovenie označenia parkovacích miest na  parkoviskách sídliska Stráňany, 

kde bolo vodorovné značenie v minulosti  naprojektované.  Na základe dokumentácie 

spracovanej OVŽP a MR MsÚ  bolo zrealizované vodorovné značenie  v novej lokalite – bývalé 

ihrisko na Športovej ulici. Ďalšie parkoviska budú postupne realizované po obdŕžaní 

dokumentácie z OVŽP a MR  MsÚ Michalovce v termíne do 04/2024. 

4. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia ulice SNP. Chodník, ktorý vedie od 

námestia Jána Pavla 2. až na koniec ulice SNP je na viacerých úsekoch po oboch 

stranách zarastený burinami. V mene obyvateľov tejto ulice by som Vás chcel 

požiadať o jeho vyčistenie. Ďakujem. 

 

Na interpeláciu odpovedal Ing. Július Oleár, riaditeľ TaZS 

Zámkovú dlažbu chodníka na Ulici SNP TaZS   chemicky ošetrili   a okolie chodníka  vykosili v 37. 

týždni.  

   

5. Vážený pán primátor, oslovili ma obyvatelia ulice SNP s požiadavkou nainštalovania 

radarového informatívneho merača rýchlosti pri vjazde do mesta z tejto ulice. Veľa 
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vodičov nerešpektuje maximálnu povolenú rýchlosť (50 km/h) a ide oveľa vyššou 

rýchlosťou. Viacero obci v okolí Michaloviec má tieto informatívne merače. Ich 

úlohou je preventívne vzbudzovať u vodičov pocit objektívnej zodpovednosti 

a verím, že aj dodržovať maximálnu rýchlosť. V prípade, že sa osvedčí tento 

informatívny merač rýchlosti v tejto lokalite, by malo mesto uvažovať aj o ďalších 

miestach v našom meste, keďže mesto nedisponuje ani jedným takýmto meračom 

rýchlosti. Ďakujem. 

 

Na interpeláciu odpovedal JUDr. Dušan Šanta, náčelník MsP Michalovce 

Uvedená cesta je cestou druhej triedy a jej správcom je Košický samosprávny kraj. Z uvedeného 

dôvodu je potrebné s otázkou o umiestnení merača v tomto úseku obrátiť sa na odbor dopravy 

KSK. 

V danej veci bol požiadaný ODI ORPZ o častejšiu kontrolu merania najvyššej povolenej rýchlosti 

v tomto úseku. 

6. Vážený pán primátor, oslovili ma rodičia, ktorí vodia a vozia svoje deti do škôlky 

a do základnej školy na ulici Školskej s požiadavkou vyriešenia ranného dopravného 

chaosu, ktorý vzniká tým, že zamestnanci škôl - vodiči zaparkujú svoje autá pozdĺž 

ulice z oboch strán, a tým znížia priepustnosť len na jeden pruh. Vznikajú rôzne 

kolízne situácie. Tento problém potom nadväzuje na problém ranných kolón pri 

východe zo sídliska Stráňany pri Stráňanskom moste. Už viac krát som interpeloval 

v tejto veci a doteraz sa nič neudialo. Ďakujem za vyriešenie. 

Na interpeláciu odpovedal JUDr. Dušan Šanta, náčelník MsP Michalovce 

Problém parkovania na Ul. školskej je v procese riešenia. Návrh riešenia je  osadiť ZDZ č. 270 

(zákaz zastavenia) a VDZ č. 621 - cikcak čiaru smerom po pravej strane Ul. školskej k obytným 

blokom, resp. po strane V.ZŠ. Uvedeným DZ sa zabezpečí BaPCP , viď. príloha: 

 

 


